
■ a un any que la majoria de gent 
jove que avui forma part de la 
Junta de Cine Club Sabadell va 
començar a traballar activament 
dins de l’Entitat. Degut a aixb, la 
nostra concepció del cineclubis- 
me potser no és encara el sufi- 
cientment madura. Malgrat que 
ens ha ajudat força el fet de revi
sionar O, més ben dit, visionar per 
primer cop en el nostre cas, bas- 
tants dels titols que ja havia pro- 
gramat Cine Club Sabadell al llarg 
dels seus quasi quaranta anys de 
histbria.

Alguns de nosaltres no ens 
vàrem adonar, en un principi, de 
r ”originalitat” del nostre cine-club 
i, en concret, de les seves diverses 
activitats. Precisament, la desco- 
berta d’aquestes caractéristiques, 
que ja eren una convicció per ais 
antics membres de la Junta, com 
Pere Cornelias i Jordi Graset, ens 
va sorprendre paradoxalment en 
un ámbit allunyat de Cine Club 
Sabadell. Ens estem referint con- 
cretament a una recent reunió, de 
carácter anual, de la Federació 
Catalana de Cine-Clubs. En l’ano- 
menada reunió, a part de tractar 
diversos temes burocrátics, vàrem 
tenir l’oportunitat de conèixer i d’in- 
tercanviar criteria amb d ’altres 
cine-clubs catalans. A partir d’a- 
quest i d ’altres contactes poste
riors, ens vam adonar que el rigor 
de gran part de les nostres progra- 
macions i el nostre afany d’estudi 
seriós de diferente autora o gène- 
res cinematogràfics no era des- 
graciadament la tònica generai en 
aqüestes entitats afines.

Aquesta prolifica activitat de 
Cine Club Sabadell és la que, com 
a estudiosos del cinema, atrau 
més el nostre interés. Tenint en 
compte que, majoritáriament, la 
nostra formació cinematográfica 
és essencialment autodidacta i 
que els cicles de carácter mono
grafie augmenten tant els nostres 
coneixements com els de tots els 
socis, pensem seguir efectuant en 
un futur, aqüestes activitats d’estu
di. Però, per a nosaltres, aquest 
afany d’aprendre cinema tampoc 
no és l’únic motiu de la nostra 
preséncia activa a Cine Club 
Sabadell, ja que també ens com- 
plau el fet d’enriquir la vida cultural 
de la ciutat i, principalment, el de 
facilitar exhibicions i escrits ais 
nostres socis.

Ja que no hem d ’oblidar que 
Cine Club Sabadell és una entitat 
dirigida prioritáriament ais seus 
socis, amb els quais ens 
agrada de pensar que 
compartim aquesta dedi- 
cació i aquest seguiment 
de l’art cinematográfic. I, 
partint d’aquesta premis- 
sa, seria del nostre agrat 
augmentar les relacions 
amb ells, en un futur pró- 
xim. Aixó, pensem que 
es podria materialitzar, a 
la práctica, mitjangant 
débats més freqüents, 
peticions o suggeréncies 
deis propis socis o, en 
definitiva, a base de 
conèixer la seva opinió 
sobre les activitats porta- 
des a terme per l’entitat.

“Assumim com a ob- 
jectiu bàsic del cineclu- 
bisme ais anys 90 la salvaguarda 
de l’exhibició pública del cinema”. 
Aquesta definició, la vàrem trobar 
aquest mateix any en un Ilibre 
sobre el cineclubisme. De fet, 
sembla que sigui la concepció de 
la idea de cine-club adoptada i 
portada a terme, quasi literalment, 
per la majoria de cine-clubs cata
lans. Però, a nosaltres, recents 
incorporats a Cine Club Sabadell, 
ens va sobtar força, degut a la 
seva notable imprecisió. Aquesta

reacció va venir fonamentada prin
cipalment pel coneixement del 
tipus d ’activitats que Cine Club 
Sabadell havia exercit durant tota 
la seva historia.

Pent referéncia a l’esmentada 
definició, som conscients de la 
gran diversitat de peMícules que 
projectem cada dijous al Cineart 
Multisales de la nostra ciutat. Pot
ser aquesta activitat de Cine Club 
Sabadell no té l’interès sobresor- 
tint que tindrien d’altres projectes, 
corn els cicles d’autors concrets, 
però creiem que cal també una 
programació regular que permet! 
ais socis, i ais sabadellencs en 
general, de veure films que, d’altra 
manera, no arribarien a la ciutat. 
De tota manera, el Cine Club ha 
volgut donar un carácter formatiu 
i d ’estudi a aqüestes sessions 
dels dijous, en la mesura que he 
permet la variada programació.

John Cassavetes i Gena Rowlands.

Ens estem referint a la subdivisió 
en quatre grups deis films projec- 
tats i, a més, a la confecció de l’a- 
nomenat “full de sessió”, que per
met conèixer d ’altres aspectes 
d’aquests.

Al llarg d’aquest escrit, hem fet 
referéncia diverses vegades a la 
importáncia d ’organitzar cicles 
cohérents com a norma de com- 
portament habitual de la nostra 
entitat. Aquest any, hem pogut 
comprovar, en el arxius de Cine
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Club Sabadell, la colla de cicles i 
de treballs que s’han portât a 
terme des de sempre a l’Entitat.

Nosaltres, membres joves de la 
Junta i futur relleu generacional, 
tenim la intenció de revisionar tota 
aquesta sèrie de cicles. La seva 
qualitat ja seria un motiu suficient- 
ment consistent per a la seva revi- 
sió, però nosaltres volem afegir- 
n’hi alguns altres. Primerament, 
creiem que el sods i ciutadans 
d’edat semblant a la nostra o bé 
desconeixen globalment els autors 
programats o bé no han tingut l’o- 
portunitat de veure les seves 
peMícules tal i com varen èsser 
pensades, o sigui, en una sala 
convenientment equipada. Ja que 
molts dels propis components d’a- 
questa nova tornada jove hem vist 
la majoria de films d’aquest tipus 
per mitjà de la televisió. Una altra 
raó, que pensem prou estimable,

són les possibles noves interpreta- 
cions de molts dels autors, amb l’a- 
vantatge d’un marge temporal més 
ampli, que pot portar a noves lectu
res, d ’acord amb el nostre món 
canviant i en plena progressió.

I, dins d’aquestes futures revi
sions de la visió global de les 
obres d ’autors “veils” , no volem 
excloure I’estudi de directors 
encara en actiu i en plena etapa 
creativa. Ja que creiem que hi ha 
força autors “nous” que mereixen 
també análisis en profunditat.

Corn a nous membres que som, 
tenim iMusió i ganes de realitzar 
noves activitats per a l’Entitat, aixi 
corn de continuar les ja antigües i 
clàssiques de Cine Club Sabadell. 
Dins d’aquests nous projectes, es 
podrien incloure, de passade i per 
exemple, una projecció regular 
dels nous realitzadors catalans, 
amb qué pretendríem ajudar, en la

mesura del possible, a aqüestes 
noves iniciatives. També ens agra
darla publicitat més a fons de les 
activitats de l’Entitat, perqué 
creiem que, a vegades, i per cau
ses diverses, no es fa la promoció 
adequada.

En aquest nostre primer any a 
Cine Club Sabadell, i coincidint, 
justement, amb el centenari del 
cinema, ens hem incorporât a les 
seves diferents activitats, així com 
n’hem introduit, encara que mo
destement, d’altres de noves. Tan 
sois, i ja per finalitzar, desitgem 
que, en els propers anys. Cine 
Club Sabadell, seguint l’exemple 
de l'immediat prétérit, es mostri el 
més prolific i formatiu possible.
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